



Statement by the Guinea Configuration of the Peacebuilding Commission

New York, 7th May 2013- The Members of the Guinea Configuration of the UN Peacebuilding Commission (PBC) welcome the joint declaration of non-violence, signed on 23 April 2013 by the main Guinean stakeholders, and encourage the security forces and the supporters of all political parties to respect the commitments made, notably by exercising restraint and avoiding all forms of violence. They deplore the violent incidents which continue to mar political demonstrations and which have been the cause of deaths and numerous injuries.

The PBC Guinea Configuration welcomes further the solemn declaration by the President of the Republic of Guinea of 24 April 2013, by which the Head of State has declared his readiness to guarantee the transparency and credibility of the elections, with the support of the international community, and has committed himself to accepting the results of the upcoming legislative elections; the Members of the Configuration express their deep concern over the tensions in Guinea and urge all stakeholders, primarily the Guinean political parties, to enter into the national dialogue in a constructive manner, in view of resolving the outstanding issues by taking into account the preoccupations of both sides in view of the organisation of free, fair, transparent and inclusive elections; they call upon the sense of citizenship and responsibility of all stakeholders.

The PBC Guinea Configuration expresses its support to the Special Representative of the Secretary-General of the United Nations for West Africa, Said Djinnit, as well as to the national college of facilitators, to help create the conditions conducive to the resumption and the success of the political dialogue; it stands ready to support the international efforts to accompany the elections on a technical and financial level, under the leadership of the United Nations, notably to help ensure guarantees for transparency and reliability of the electoral process; underscores that the holding of free, transparent, politically and technically credible and inclusive elections is a necessary and indispensable condition for the finalisation of the transition in Guinea; and in this context reassures the people and government of Guinea of its availability to continue accompanying the country on the path of the consolidation of peace, democracy and inclusive sustainable socio-economic development.

Déclaration de la Formation Guinée de la Commission de Consolidation de la Paix des Nations Unies

New York, le 7 mai 2013 - Les Membres de la Formation Guinée de la Commission de Consolidation de la Paix des Nations Unies saluent la déclaration conjointe de non-violence signée le 23 avril 2013 par les principales parties prenantes guinéennes et exhortent les forces de sécurité et les partisans des partis politiques à respecter les engagements pris, notamment en faisant preuve de retenue et en évitant toute forme de violence. Ils déplorent les incidents violents qui continuent à émailler les manifestations politiques, et qui ont fait des morts et de nombreux blessés;

Les Membres de la Formation Guinée saluent de même la déclaration solennelle du Président de la République de Guinée du 24 avril 2013, par laquelle le Chef d'Etat s'est dit prêt à garantir la transparence et la crédibilité des élections, avec l'appui de la communauté internationale, et s'est engagé à accepter les résultats des prochaines élections législatives ;

ils expriment leur vive préoccupation face aux tensions qui règnent en Guinée et exhortent toutes les parties prenantes, en premier lieu les partis politiques guinéens, à s'engager de manière constructive dans le dialogue national, en vue de régler les questions en suspens en tenant compte des préoccupations de part et d'autre et en vue de l'organisation d'élections libres, régulières, transparentes et ouvertes à tous ; ils en appellent au sens de civisme et de responsabilité de toutes les parties prenantes ;

Les Membres de la Formation Guinée expriment leur appui au Représentant spécial du Secrétaire général des Nations Unies pour l'Afrique de l'Ouest, Saïd Djinnit, ainsi qu'au collège national des facilitateurs, pour aider à créer les conditions propices devant mener à la reprise et au succès du dialogue politique; se tiennent prêts à appuyer les efforts internationaux d'accompagnement des élections au niveau technique, humain et financier, sous la direction des Nations Unies, notamment pour aider à donner les garanties de transparence et la fiabilité du processus électoral ; ils soulignent que la tenue d'élections libres, transparentes, crédibles aux niveaux politique et technique, et ouvertes à tous est une condition nécessaire et indispensable pour la finalisation de la transition en Guinée; et assurent dans ce contexte le peuple et le gouvernement de Guinée de leur disponibilité à continuer d'accompagner le pays sur la voie de la consolidation de la paix, de la démocratie et d'un développement socio-économique durable et inclusif.

* * *

For more information, please contact:

Vincent Kayijuka; PBC New York; Kayijuka@un.org

Paolo Fontana; PBC New York; Fontana@un.org

Roshan Khadivi, UN PBSO New York; khadivi@un.org